
 

 

 
 

ZÁPIS 
 
 
 
z jednání VRPKO, které se uskutečnilo dne 5. 6. 2024 od 17,00, online formou v aplikaci 
MS Teams. 
 
Přítomni: Mareš, Konrád, Janoš, Strnad, Poborská, od 17,40 Kováč. Totožnost dle hlasu i 
obrazu potvrdil Konrád. 
Omluveni: Milerski 
 
 
 
Program: 

1. Úvod. 
2. Klasifikace R jehnic vs. dotace na jehnice oklasifikované, zařazené… 
3. Požadavky od klubů – úprava standardu u beranů ZW. 
4. Příprava formuláře na podávání žádostí o výjimky. 
5. Různé. 
6. Diskuse. 
7. Závěr. 

 
1. Jednání zahájil po technických potížích 17,20 Ing. Hošek, přivítal přítomné a shrnul 

důvody pro svolání jednání. 
2. VRPKO řešil spor s některými chovateli ohledně zařazování jehnic romanovské 

ovce do plemenitby a do žádosti o dotaci na plemennou jehnici.  
VRPKO stanovil, aby byly dodrženy podmínky dotačního titulu a dodržený byl ŠP 
romanovské ovce, musí být provedeno vážení ve 100 dnech, spočítána RPH, v 5. 
měsících provedena klasifikace (bonitace). Do 30. 6. pak musí být jehnice zapsaná 
do PK a vystaveno ZO.  Toto splňují jehnice, které se narodily nejpozději do konce 
ledna 2024. 
Obdobně toto platí u plemen ML, LA a S (šumavská ovce), kde je běžný dřívější 
termín bahnění, pokud by měly splnit podmínku pro dotaci, tak musí být narozeny 
do konce roku 2023. 
Plemena, kde se nepočítá RPH, ale počítá se CPH z vlastní užitkovosti, tak jehnice, 
která má za vlastní užitkovost 0 bodů, nebo nebyla zvážena pro KU, nebude 
zařazena do žádosti o dotaci. 
Přítomno hlasování bylo 6 členů VRPKO. 
Pro 6; proti 0; zdržel se 0. 
Usnesení bylo přijato. 

3. Projednání úpravy standardu u plemene ZW. 
Klub ZW na svém jednání 17. 5. 2024 schválil úpravu standardu plemene pro 
plemenné beránky, kdy navrhuje zmírnění hodnocení. Dosud platí, že ocas bílý nad 
jeho polovinu délky, měřeno od špičky, je pro plemenné beránky vyřazující znak. 
Nově by bílý ocas po jeho dvě třetiny délky znamenal snížení hodnocení o jednu 
třídu (bez ohledu na další exteriér), vyřazující by byla až bílá nad dvě třetiny jeho 



 

 

délky. 
VRPKO se k návrhu vyjádřil kriticky, považuje to za zbytečný průlom originálního 
standardu plemene ze země původu plemene. O návrhu ale rozhodne finálně 
RPKO na svém dalším jednání (2025). 
VRPKO o návrhu hlasoval. Přítomno hlasování bylo 6 členů VRPKO. 
Pro 2; proti 4; zdržel se 0. 
Klub šumavské ovce opět navrhl přejmenovat dvě linie beranů. VRPKO žádost 
opět zamítl, důvody jsou stejné – komplikace v původech, zmatení chovatelů… 

4. Formuláře žádostí o výjimky bude VRPKO řešit na dalším svém jednání, předtím se 
sejde pracovní skupina, která připraví podklady. 

5. Různé. 
Ing. Konrád informoval o přiděleném Statusu země prosté scrapie pro ČR a věci 
s tím související. 
Ing. Hošek informoval o provedeném testu VJH u plemene ML u Ing. Vítka a 
apeluje na další chovatele, ať se také zapojí do testace. 
Diskuze proběhla u jednotlivých bodů jednání. 

 
Ing. Hošek jednání v 18,25 ukončil. 

 
 
Zapsal 
                                                                                                                Ing. Martin Hošek, Ph.D. 
                                                                                                                          Předseda RPKO 


